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Protokół Nr XLII/2022 

XLII Sesji Rady Powiatu Tczewskiego 

z dnia 1 marca 2022 roku 

odbytej w Starostwie Powiatowym w Tczewie 

Przed rozpoczęciem obrad Przewodnicząca Rady przekazała głos panu insp. Marcinowi Malinowskiemu 

Komendantowi Powiatowemu Policji w Tczewie, który w kilku zdaniach podziękował za dotychczasową 

współpracę oraz zwrócił się o wsparcie finansowe koncepcji kompleksowej modernizacji Komendy 

Powiatowej Policji w Tczewie a także o ewentualne dofinasowanie zakupu nowych radiowozów. 

Rozpoczęcie sesji godz. 10 
06 

 

1. Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego – Barbara Kamińska otworzyła XLII sesję Rady Powiatu 

Tczewskiego  

2. Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca stwierdziła prawomocność obrad 

(obecnych 21 radnych – nieobecna radna Alicja Gajewska, radny Roman Małecki). Lista obecności 

radnych oraz gości stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

3. Zgłaszanie wniosków do porządku obrad 

Przewodnicząca Rady zgłosiła wniosek (nr 1) aby w ewentualnym nowym pkt. 4 przyjąć Rezolucję Rady 

Powiatu Tczewskiego dotyczącą udzielenia wsparcia Narodowi Ukraińskiemu i potępiającą agresję 

Federacji Rosyjskiej na suwerenność Ukrainy. Przewodnicząca dodała iż, w grę wchodzi tylko i wyłącznie 

przyjęcie ww. rezolucji przez aklamację.  

 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, który zgłosił wniosek (nr 2)  

o wprowadzenie do porządku obrad głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zbadania zasadności 

skargi na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Pelplinie. Przewodnicząca Rady dodała, że projekt tej 

uchwały byłby głosowany w ostatnim punkcie uchwałodawczym – pkt 14 zakładając, że przeszedłby 

pierwszy wniosek.  

 

W związku z brakiem innych uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek nr 1 
 

Wyniki głosowania: 
Obecnych 21 Radnych (nieobecni: p. A. Gajewska; p. R. Małecki) 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  01.03.2022 10:11 

 

Liczba uprawnionych 23 Głosy za 21 

Liczba obecnych 21 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 2 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 
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2. Badziong Bogdan ZA 14. Małecki Roman NIEOBECNY 

3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja NIEOBECNA 16. Odya Piotr ZA 

5. Godlewski Dariusz ZA 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław ZA 

7. Kamińska Barbara ZA 19. Sosnowski Witold ZA 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří ZA 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. Taraszkiewicz Gurzyńska Maria ZA 

10. Kucharek Adam ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek nr 2 

 
Wyniki głosowania: 
Obecnych 21 Radnych (nieobecni: p. A. Gajewska; p. R. Małecki) 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  01.03.2022 10:12 

 

Liczba uprawnionych 23 Głosy za 21 

Liczba obecnych 21 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 2 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. Badziong Bogdan ZA 14. Małecki Roman NIEOBECNY 

3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja NIEOBECNA 16. Odya Piotr ZA 

5. Godlewski Dariusz ZA 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław ZA 

7. Kamińska Barbara ZA 19. Sosnowski Witold ZA 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří ZA 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. Taraszkiewicz Gurzyńska Maria ZA 

10. Kucharek Adam ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie porządek obrad wraz ze zmianami. 

 
Wyniki głosowania: 
Obecnych 21 Radnych (nieobecni: p. A. Gajewska; p. R. Małecki) 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  01.03.2022 10:13 

 

Liczba uprawnionych 23 Głosy za 21 

Liczba obecnych 21 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 2 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. Badziong Bogdan ZA 14. Małecki Roman NIEOBECNY 

3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja NIEOBECNA 16. Odya Piotr ZA 

5. Godlewski Dariusz ZA 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław ZA 

7. Kamińska Barbara ZA 19. Sosnowski Witold ZA 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří ZA 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. Taraszkiewicz Gurzyńska Maria ZA 

10. Kucharek Adam ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    

Porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty jednogłośnie . 

 

 Porządek obrad po zmianach: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad  

3. Zgłaszanie wniosków do porządku obrad 

4. Rezolucja Rady Powiatu Tczewskiego dotycząca udzielenia wsparcia Narodowi Ukraińskiemu  

i potępiająca agresję Federacji Rosyjskiej na suwerenność Ukrainy 

5. Przyjęcie protokołu z XLI  sesji Rady Powiatu Tczewskiego 

  

6. Informacja Starosty Tczewskiego z bieżącej działalności Zarządu Powiatu Tczewskiego 

7. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach na interpelacje  

i zapytania 

8. Informacja z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Tczewie w 2021 r. 

9. Informacja o kulturze i kulturze fizycznej w powiecie tczewskim za 2021 r. 
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10. Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach i placówkach dla których organem prowadzącym jest powiat tczewski  

za 2021 r. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Pelplin oświetlenia drogowego wybudowanego  

w ramach realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2820G – od 

granicy miasta Pelplin do skrzyżowania z drogą nr 227001G” (Druk Nr 77/2022) 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Tczewskiego na rok 2022 (Druk Nr 78/2022) 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Tczewskiego na lata 2022-2036 (Druk Nr 79/2022) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zbadania zasadności skargi na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej  

w Pelplinie. (Druk Nr 80/2022) 
 

15. Interpelacje i zapytania
i
 

16. Wnioski, oświadczenia i informacje 

17. Zakończenie obrad 

 

4. Rezolucja Rady Powiatu Tczewskiego dotycząca udzielenia wsparcia Narodowi Ukraińskiemu  

i potępiająca agresję Federacji Rosyjskiej na suwerenność Ukrainy 

Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego – Barbara Kamińska wstała i w skupieniu oraz z powagą  

odczytała pełną treść Rezolucji. Następnie Radni Rady Powiatu Tczewskiego przez aklamację przyjęli 

Rezolucję Rady Powiatu Tczewskiego dotyczącą udzielania wsparcia Narodowi Ukraińskiemu  

i potępiającą agresję Federacji Rosyjskiej na suwerenność Ukrainy. Ww. dokument stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu. 

 

5. Przyjęcie protokołu z XLI  sesji Rady Powiatu Tczewskiego 

Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego poinformowała radnych, że do biura rady nie wpłynęły 

uwagi do protokołu z XLI sesji a zatem stwierdziła, że Rada przyjęła protokół.  

  

6. Informacja Starosty Tczewskiego z bieżącej działalności Zarządu Powiatu Tczewskiego 

Przewodnicząca Rady poprosiła Starostę Tczewskiego o przedstawienie informacji z bieżącej 

działalności zarządu. Starosta odczytał ww. informację, a także poprosił o ewentualne pytania.  

Omawiany dokument stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Pytania zadali następujący radni: J. Kulas, P. Odya, A. Kucharek, M. Modrzejewski, S. Smoliński,  

D. Godlewski, Radny Jiří Studený, G. Antczak,  

 

Radny Jan Kulas – zapytał o Most Tczewski i jego odbudowę a dokładniej o finasowanie możliwe  

do pozyskana zgodnie z ostatnimi informacjami .W odpowiedzi Starosta Tczewski, potwierdził,  

że 16 lutego br. w Warszawie doszło do spotkania, w którym uczestniczyła także pani Przewodnicząca 

Rady, a które zorganizował poseł Kazimierz Smoliński, Generalnego Konserwatora Zabytków Jarosława 

Sellina – wiceministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego w którym uczestniczyli również: Pomorski 

Konserwator Zabytków - Igor Strzok, Dyrektor Muzeum II Wojny Światowej  

w Gdańsku - Grzegorz Berendt, poseł Kazimierz Smoliński oraz dyrektorzy departamentów  

w Ministerstwie Kultury i Dziedzictwa Narodowego: Katarzyna Pałubska i Agnieszka Komar - Morawska. 

Celem spotkania było ustalenie wspólnych działań zmierzających do zakończenia przebudowy Mostu 

Tczewskiego. Na dokończenie II etapu (części a i b) przebudowy Mostu Powiat wystąpił z wnioskiem  

do programu Polski Ład. Dofinansowanie jest możliwe w wysokości 95% kosztów zadania, natomiast 

montaż finansowy dotyczący wkładu własnego zostanie wypracowany z Muzeum II Wojny Światowej 

(5%).Podczas spotkania podkreślano pełne zrozumienie dla konieczności kontynuowania prac 

zmierzających do zapewnienia przejezdności mostu oraz jego odbudowy w wersji historycznej ze środków 

rządowych. Przewodnicząca Rady dopowiedziała, że zamierzeniem jest, aby Powiat Tczewski przekazał 

w użyczenie również część terenu przy moście oraz przyczółek na rzecz Muzeum II Wojny Światowej,  
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gdzie w przyszłości zostanie utworzona filia Muzeum. 

 

Radny Piotr Odya – zadał pytanie do sprawozdania – czego dotyczyło i jaki miało wpływ dla powiatu 

spotkanie Starosty z Komendantem Wojewódzkim Policji. W odpowiedzi Starosta przekazał,  

że spotkanie dotyczyło 26 lipca br. Święta Policji (wojewódzkie obchody) a w spotkaniu uczestniczyli 

Zastępcy Komendanta oraz Komendant Powiatowy jak również pan Prezydent oraz Wójt Gminy Tczew. 

Poruszona została także kwestia parkingu i jego własności.  

 

Radny Adam Kucharek  - zdaniem radnego jest to odpowiedni moment, aby naprawić błędy z lat 70.  

i most przekazać skarbowi państwa wraz ze skrawkiem  przy przyszłym portalu. W odpowiedzi Starosta 

potwierdził, że most ma być sfinansowany w 100% ze środków państwowych.  

 

Radny Marek Modrzejewski – zapytał, czy były podjęte jakieś próby kontaktu z Rejonem Owidiopolskim 

oraz czy były próby rozpoznania ich rzeczywistych potrzeb. W odpowiedzi Starosta przekazał, że były 

próby kontaktu – początkowo nieskutecznie, ostatecznie jednak udało się to pani Naczelnik Magdalenie 

Olszewskiej – Gibas – nawiązała kontakt z jedną panią z tego rejonu. Następnie Starosta dodał,  

że udzielanie pomocy może odbywać się poprzez strony rządowe a my jako powiat będziemy zajmować się 

tym co nas dotyczy – tj. pomocą uchodźcom przebywającym na naszym terenie. Głos zabrała także 

Przewodnicząca Rady, która poprosiła radnych aby zostali po sesji celem omówienia działań  

w nawiązaniu do przyjętej Rezolucji. Ad Vocem radny Marek Modrzejewski – potwierdził, że myślał  

o wykorzystaniu kontaktów konsularnych aby móc skontaktować się z władzami rejonu Owidiopol.  

 

Radny Stanisław Smoliński – zapytał o przebudowę wiaduktu w ciągu ul. 30 Stycznia w Tczewie – 

poprosił o informację, co się z nim dzieje i co będzie się dziać. Następnie poprosił o szczegóły zmian 

personalnych w DPS Damaszka. W odpowiedzi Starosta przekazał że zostanie ogłoszony konkurs  

na projekt przebudowy wiaduktu – finansowanie 50% jest z Funduszu Dróg Samorządowych a drugie 50% 

zostanie podjęta próba pozyskania tych środków z programu Polskiego Ładu. Następnie Starosta przeszedł 

do drugiego pytania i przekazał, że ówczesny Dyrektor DPS Damaszka pan Arkadiusz Kiemczyński -  

odszedł na emeryturę. Zostanie ogłoszony nabór na dyrektora tej jednostki – do tego momentu tę placówkę  

poprowadzi pani dyrektor DPS w Peplinie. Ad Vocem radny Stanisław Smoliński dopytał co dzieje się z 

wiaduktem, że należy go remontować? Starosta przekazał, że w ubiegłym roku została wykonana 

ekspertyza, która mówi o tym, że wiadukt traci na wartości i przepustowości, i to odpowiedni moment  

aby go poddać remontowi.  

 

Radny Dariusz Godlewski – przekazał, że przekazane przez Starostę dane o przebywających uchodźcach 

są niepełne a ich obecna liczba jest wyższa. W odpowiedzi Przewodnicząca Rady stwierdziła, 

że rozbieżność zapewne wynika z szybkości przepływu informacji.  

 

Radny Jiří Studený – zapytał o spotkanie z Wojewodą oraz czy jako powiat może wykorzystać lokale  

po byłym Domu Dziecka jako miejsca/ lokum tymczasowego zamieszkania dla uchodźców. Starosta  

w odpowiedzi przekazał, że ww. spotkanie trwało dwie godziny, dodał, że informacje o potrzebach na dzień 

dzisiejszy nie wpłynęły a informacje o liczbie przybyłych uchodźców spływają z Urzędów Gmin  

do Starostwa jako koordynatora działań. Następnie Starosta przekazał, że omawiany obiekt nie jest 

przystosowany do przebywania w nim na dłuższy czas, matek z dziećmi czy osób starszych.  

 

Radna Grażyna Antczak – przekazała, że odbyło się już spotkanie Dyrektorów szkół z Kuratorium  

dot. przyjmowania dzieci do szkół.  

 

Cały przebieg dyskusji dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na stronie 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html  

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
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W wyniku drobnych zawirowań na początku sesji Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego Barbara 

Kamińska odczytała poniższą informację: „Informuję, że obrady XLII Sesji Rady Powiatu Tczewskiego  

są nagrywane, transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej powiatu. Udział  

w obradach jest jednocześnie wyrażeniem zgody na upublicznienie swojego wizerunku. Treść klauzuli 

informacyjnej dotycząca przetwarzania danych osobowych jest umieszczona na drzwiach przed wejściem 

na salę obrad oraz na stronie BIP powiatu w zakładce Ochrona danych". 

7. Informacja Przewodniczącej Rady o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz odpowiedziach  

na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji i w okresie międzysesyjnym. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tczewskiego Witold Sosnowski odczytał informację o złożonych 

interpelacjach i zapytaniach oraz odpowiedziach na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji i w okresie 

międzysesyjnym.  

 

W trakcie odczytywania informacji nastąpiła drobna usterka techniczna, która spowodowała,  

że Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego ogłosiła przerwę techniczną 10
57

 - 11
15

 

 

W przerwie salę opuścił radny Dariusz Godlewski. 

 

Po przerwie Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Tczewskiego Witold Sosnowski dokończył 

odczytywanie informacji o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz odpowiedziach na interpelacje 

zgłoszone na poprzedniej sesji i w okresie międzysesyjnym. Omawiane dokumenty stanowią załącznik  

do niniejszego protokołu. 

 

8. Informacja z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Tczewie w 2021 r. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego przekazała, że radni otrzymali wcześniej ww. informację  

i dodała, iż pani Żaneta Sadowska Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy uczestniczyła  

w posiedzeniu dwóch Komisji, gdzie szeroko omówiono ww. tematykę.  Następnie Przewodnicząca Rady 

poprosiła panią dyrektor o przedstawienie się w kilu słowach, gdyż jest nową osobą na stanowisku 

dyrektora PUP. 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – w krótkim wystąpieniu zarówno przedstawiła swoje osiągnięcia 

jaki i przede wszystkim w pigułce omówiła działania jakie w roku ubiegłym zostały zrealizowane przez 

Powiatowy Urząd Pracy w Tczewie. Następnie udzieliła odpowiedzi na bieżące pytania radnych.   

 

Pytania zadali: Starosta, radni: M. Modrzejewski, J. Kulas,  

 

Starosta poprosił aby pani dyrektor przedstawiła zasady zatrudniania obywateli Ukrainy. W odpowiedzi 

dyrektor PUP przekazała, że zainteresowanie wśród pracodawców znacząco wzrosło na przestrzeni lat. 

Przekazała także, że od 29 stycznia zmieniły się przepisy i został wydłużony okres wykonywania pracy  

do 24 miesięcy, a więc cudzoziemcy na podstawie oświadczeń mogą pracować bez przerw.  

 

Radny Marek Modrzejewski – zapytał czy jest szansa zapewnienia pracy kobietom z Ukrainy.  

W odpowiedzi dyrektor PUP przekazała, że są w trakcie tworzenia bazy potencjalnych ofert pracy dla 

osób przybywających z Ukrainy. 

 

Radny Jan Kulas – przekazał, że Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej na swoim 

posiedzeniu jednomyślnie pozytywnie przegłosowała sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu 

Pracy w Tczewie w 2021 r. 
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W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do omawianego materiału Przewodnicząca Rady przekazała,  

że informacja została przyjęta. Informacja z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Tczewie za rok 

2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Cały przebieg dyskusji dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na stronie 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html  

 

9. Informacja o kulturze i kulturze fizycznej w powiecie tczewskim za 2021 r. 

Przewodnicząca Rady przekazała, że ww. informacja była radnym przekazana wcześnie oraz została 

omówiona na komisji merytorycznej i nie tylko. Następnie zapytała czy są uwagi i zapytania  

do ww. informacji. Głos zabrał radny Jan Kulas, który w kilku słowach przekazał przebieg dyskusji jak 

miała miejsce w tym temacie na Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej. Na koniec 

wypowiedzi podziękował wszystkim osobą zajmującym się kulturą oraz kulturą fizyczną.  

 

W związku z brakiem uwag do omawianego materiału Przewodnicząca Rady przekazała, że obie 

informacje zostały przyjęte przez Radę. Omawiany dokument stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Cały przebieg dyskusji dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na stronie 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html  

 

10. Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach i placówkach dla których organem prowadzącym jest powiat tczewski  

za 2021 r. 

Przewodnicząca Rady przekazała, że ww. informacja była radnym przekazana wcześnie oraz została 

omówiona na komisji merytorycznej. Następnie oddała głos pani Przewodniczącej Komisji Edukacji, 

Kultury, Sportu i Promocji, która przekazała, że komisja przyjęła ww. informację. 

 

W związku z brakiem uwag do omawianego materiału Przewodnicząca Rady przekazała, że informacja 

została przyjęta przez Radę. Omawiany dokument stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Cały przebieg dyskusji dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na stronie 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html  

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Gminie Pelplin oświetlenia drogowego wybudowanego  

w ramach realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2820G –  

od granicy miasta Pelplin do skrzyżowania z drogą nr 227001G” (Druk Nr 77/2022) 

Rany Piotr Odya – zadał trzy pytania: pierwsze czy za darmo przekazujemy oświetlenie Gminie Pelplin; 

drugie – jeżeli tak to czemu jest taka konstrukcja projektu uchwały oraz trzecie czy lampy znajdują  

się w terenie zabudowanym, czy po za terenem zabudowanym. W odpowiedzi Starosta potwierdził,  

że bezpłatnie przekazujemy ww. oświetlenie oraz dodał iż zgodnie z prawem oświetlenie znajdujące  

się w granicach administracyjnych gminy winno być jej przekazane i to gmina ponosi skutki finansowe 

utrzymania tego oświetlenia.  

 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, która przekazał, że na posiedzeniu komisji 

omawiano ww. projekt uchwały – pan Skarbnik wyjaśnił członkom  komisji, że inwestycja wyceniona  

na 237 tys. to jest tylko ułamek tego wkładu, który gmina włożyła w realizacje inwestycji. Następnie 

Przewodnicząca Komisji dodała, że odpłatność za oświetlenie w terenie zabudowanym ponosi gmina poza 

terenem zabudowanym właściciel drogi. Na zakończenie wypowiedzi Przewodnicząca Komisji 

przekazała, że komisja jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały 5głosów ZA przy 5 

osobach obecnych. 

 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie projekt 

ww. uchwały. 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
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Wyniki głosowania: 
Obecnych 20 Radnych (nieobecni: p. A. Gajewska; p. R. Małecki, D. Godlewski) 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  01.03.2022 12:12 

 

Liczba uprawnionych 23 Głosy za 19 

Liczba obecnych 20 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. Badziong Bogdan ZA 14. Małecki Roman NIEOBECNY 

3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja NIEOBECNA 16. Odya Piotr 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 

5. Godlewski Dariusz NIEOBECNY 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław ZA 

7. Kamińska Barbara ZA 19. Sosnowski Witold ZA 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří ZA 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. Taraszkiewicz Gurzyńska Maria ZA 

10. Kucharek Adam ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    

Uchwała nr XLII/247/2022 w sprawie przekazania Gminie Pelplin oświetlenia drogowego wybudowanego w ramach 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2820G – od granicy miasta Pelplin  
do skrzyżowania z drogą nr 227001G”, podjęta została większością głosów. 

 
Cały przebieg dyskusji dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na stronie 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Tczewskiego na rok 2022 (Druk Nr 78/2022) 

wraz z autopoprawką (Druk Nr 78/1/2022) 

W dyskusji głos zabrali radni: P. Odya, W. Pawlusek, A. Kucharek, J. Kulas, G. Antczak, W. Sosnowski,  

S. Smoliński, Radny Jiří Studený oraz Starosta, Naczelnik W. Mroczkowski,  

 

Radny Piotr Odya – zapytał o zwiększenie środków – a dokładnie co wchodzi w skład kwoty 362 497 tys. 

W odpowiedzi Starosta przekazał, że kwota ta dotyczy remontu budynku Starostwa Powiatowego  

(w szczególności: archiwum, sala obrad, korytarze) polegającego na sukcesywnej wymianie oświetlenia, 

drobnych napraw, oraz odświeżenia pomieszczeń jak również stworzenia wydzielonych miejsc  

dla pracowników starostwa do spożywania posiłków. Ad Vocem radny Piotr Ody – zauważył, że radni 

powinni dostać dokładną informację gdyż remonty trwają od jakiegoś czasu i wskazanym jest wiedzieć  

co już zostało wykonane i w jakim zakresie, aby świadomie podejmować decyzje o kolejnych potrzebach 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
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remontowych. 

 

Radny Waldemar Pawlusek – Członek Zarządu w pierwszej części wypowiedzi poruszył temat 

zamówień publicznych a w końcowej zapytał jak bardzo szczegółowych informacji oczekują radni. 

 

Starosta – poprosił o 5 minut przerwy aby mógł przyjść na salę zarówno pan Naczelnik Wydziału 

Administracji i Zarzadzania Kryzysowego jak i pan Skarbnik – celem dokładnego wyjaśnienia 

przeznaczenia ww. kwoty. 

 

Radny Adam Kucharek – potwierdził, że na posiedzeniu Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska  padły pytania dot. omawianej kwoty oraz że została złożona deklaracja ze strony Zarządu  

iż, radni otrzymają dokładniejsze informacje związane z planowanym remontem budynku Starostwa. 

 

Radny Jan Kulas – przekazał, że jego zdaniem powinna być zarządzona przerwa aby radni mogli 

otrzymać pełen komplet informacji.  

 

Radna Grażyna Antczak – wyraziła zadowolenie, że na początku roku budżetowego został poruszony 

temat remontów oraz wyraziła też nadzieję, że w tym roku remonty są zaplanowane kompleksowo  

a omawiana kwota będzie wystraczająca na cały rok, a nie jak w latach ubiegłych co miesiąc zwiększana. 

Dodała także, że zeszłoroczny budżet remontowy był niezrozumiały.  

 

Radny Witold Sosnowski – przekazał, że na posiedzeniu  Komisji Budżetu i Finansów został złożony 

wniosek dot. otrzymania pełnej informacji na co będą przeznaczone środki zawarte w budżecie w związku  

z remontem tego obiektu. 

 

Radny Stanisław Smoliński – w swojej wypowiedzi odniósł się do wypowiedzi pana Waldemara 

Pawluska Członka Zarządu – przekazał, że wszystko co artykułował radny Piotr Odya było omawiane 

było na posiedzeniu komisji oraz podkreślił, że komisja chciała tylko dowiedzieć się o jakie pomieszczenia 

chodzi – nikt nie pytał o dokumentację czy pełną specyfikację. 

 

Radny Jiří Studený – w swojej wypowiedzi podkreślił, że powyższe pytania są zasadne ponieważ  

są to fundusze publiczne. Zastanawiał się również czy części prac nie może być wykonana przez 

pracownika zatrudnionego na stanowisku konserwatora.  

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu panu Naczelnikowi Wydziału Administracji i Zarzadzania 

Kryzysowego  który przybył, wraz ze Skarbnikiem Powiatu, na obrady (w związku z tym faktem Starosta 

uznał, że nie ma potrzeby ogłaszania przerwy) i  przekazał szczegółowe informacje na temat planowanych 

remontów w budynku Starostwa.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego – zaapelowała aby tego typu dyskusje odbywały się na 

posiedzeniach komisji – poprosiła aby tam dokładniej omawiać poruszane tematy i na bieżąco w miarę 

możliwości wyjaśniać kwestie niejasne. Następnie dodała, że jej zdaniem wskazanym byłoby,  

aby uzasadnienia uchwał były bardziej doprecyzowane, zwłaszcza uchwał związanych ze zmianami  

w budżecie. 

 

Cały przebieg dyskusji dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na stronie 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – Maria Taraszkiewicz-Gurzyńska przedstawiła 

jednomyślną, pozytywną opinię Komisji dot. ww. projektu autopoprawki jaki i projektu uchwały  

wraz z autopoprawką.   

 

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji Przewodnicząca Rady Powiatu poddała  

pod głosowanie autopoprawkę Druk Nr 78/1/2022 

 
Wyniki głosowania: 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
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Obecnych 20 Radnych (nieobecni: p. A. Gajewska; p. R. Małecki, D. Godlewski) 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  01.03.2022 12:52 

 

Liczba uprawnionych 23 Głosy za 18 

Liczba obecnych 20 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 2 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. Badziong Bogdan ZA 14. Małecki Roman NIEOBECNY 

3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja NIEOBECNA 16. Odya Piotr ZA 

5. Godlewski Dariusz NIEOBECNY 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 

7. Kamińska Barbara ZA 19. Sosnowski Witold ZA 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. Taraszkiewicz Gurzyńska Maria ZA 

10. Kucharek Adam ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    

Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego przekazała, że autopoprawka została przyjęta większością głosów. 
 

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie cały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Powiatu Tczewskiego na rok 2022 wraz z autopoprawką 
 

Wyniki głosowania: 
Obecnych 20 Radnych (nieobecni: p. A. Gajewska; p. R. Małecki, D. Godlewski) 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  01.03.2022 12:52 

 

Liczba uprawnionych 23 Głosy za 17 

Liczba obecnych 20 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 3 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 
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Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. Badziong Bogdan ZA 14. Małecki Roman NIEOBECNY 

3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja NIEOBECNA 16. Odya Piotr 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 

5. Godlewski Dariusz NIEOBECNY 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 

7. Kamińska Barbara ZA 19. Sosnowski Witold ZA 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. Taraszkiewicz Gurzyńska Maria ZA 

10. Kucharek Adam ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    

Uchwała nr XLII/`248/2022 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Tczewskiego na rok 2022, podjęta została 
większością głosów. 

 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Tczewskiego na lata 2022-2036 (Druk Nr 79/2022) wraz z autopoprawką (Druk Nr 79/1/2022) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów przedstawiła jednomyślną, pozytywną opinię Komisji  

dot. ww. projektu autopoprawki oraz uchwały wraz z autopoprawką. 
 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie autopoprawkę  

Druk Nr 79/1/2022 

 
Wyniki głosowania: 
Obecnych 20 Radnych (nieobecni: p. A. Gajewska; p. R. Małecki, D. Godlewski) 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  01.03.2022 12:54 

 

Liczba uprawnionych 23 Głosy za 16 

Liczba obecnych 20 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 4 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. Badziong Bogdan ZA 14. Małecki Roman NIEOBECNY 
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3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja NIEOBECNA 16. Odya Piotr ZA 

5. Godlewski Dariusz NIEOBECNY 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 

7. Kamińska Barbara 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 
19. Sosnowski Witold 

WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. Taraszkiewicz Gurzyńska Maria ZA 

10. Kucharek Adam ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    

Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego przekazała, że autopoprawka została przyjęta większością głosów. 

 

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie cały projekt uchwały zmieniającej uchwałę  
w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Tczewskiego na lata 2022-2036  
wraz z autopoprawką. 
 
Wyniki głosowania: 
Obecnych 20 Radnych (nieobecni: p. A. Gajewska; p. R. Małecki, D. Godlewski) 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  01.03.2022 12:54 

 

Liczba uprawnionych 23 Głosy za 16 

Liczba obecnych 20 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 4 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. Badziong Bogdan ZA 14. Małecki Roman NIEOBECNY 

3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja NIEOBECNA 16. Odya Piotr ZA 

5. Godlewski Dariusz NIEOBECNY 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 

7. Kamińska Barbara 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 
19. Sosnowski Witold 

WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. Taraszkiewicz Gurzyńska Maria ZA 



 

STRONA 13 z 14 

 

10. Kucharek Adam ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    

Uchwała nr XLII/249/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
Tczewskiego na lata 2022-2036 została podjęta większością głosów. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zbadania zasadności skargi na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej  

w Pelplinie (Druk Nr 80/2022) 

 

Przewodnicząca przekazała głos radnej Wiesławie Tomaszewskiej - Zastępcy Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która przedstawiła ww. sprawę oraz przekazała,  

że członkowie Komisji, w głosowaniu jawnym, jednomyślnie zaopiniowali niniejszą skargę jako 

bezzasadną.  
 
Przewodnicząca poddała pod głosowanie cały projekt w sprawie zbadania zasadności skargi na Dyrektora 
Domu Pomocy Społecznej w Pelplinie. 
 
Wyniki głosowania: 
Obecnych 20 Radnych (nieobecni: p. A. Gajewska; p. R. Małecki, D. Godlewski) 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  01.03.2022 12:57 

 

Liczba uprawnionych 23 Głosy za 20 

Liczba obecnych 20 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Antczak Grażyna ZA 13. Makać Gabriela ZA 

2. Badziong Bogdan ZA 14. Małecki Roman NIEOBECNY 

3. Demski Andrzej ZA 15. Modrzejewski Marek ZA 

4. Gajewska Alicja NIEOBECNA 16. Odya Piotr ZA 

5. Godlewski Dariusz NIEOBECNY 17. Pawlusek Waldemar ZA 

6. Kajzer Tomasz ZA 18. Smoliński Stanisław ZA 

7. Kamińska Barbara ZA 19. Sosnowski Witold ZA 

8. Korda Krzysztof ZA 20. Studený Jiří ZA 

9. Kotlenga Tomasz ZA 21. Taraszkiewicz Gurzyńska Maria ZA 

10. Kucharek Adam ZA 22. Tomaszewska Wiesława ZA 

11. Kulas Jan ZA 23. Zgoda Zbigniew ZA 

12. Łaga Piotr ZA    

Uchwała nr XLII/250/2022 w sprawie zbadania zasadności skargi na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej  
w Pelplinie została podjęta jednogłośnie. 
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15. Interpelacje i zapytania 

 

Radny Marek Modrzejewski – złożył interpelację w sprawie pomocy humanitarnej dla partnerów  

z Rejonu Owidiopolskiego Ukrainy. 

 

Radny Adam Kucharek – zapytał czy nastąpiły zmiany w Polskim Ładzie dzięki którym, można  

by przyznać wcześniej omawiane podwyżki dla pracowników. W odpowiedzi Starosta przekazał, że nie 

wpłynęły żadne nowe zmiany, jak również nie uległ zmianie budżet.  

 

Cały przebieg dyskusji dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na stronie 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 

16. Wnioski, oświadczenia i informacje. 

 

Starosta – odniósł się do wcześniejszej wypowiedzi radnego Jiří Studený.  

 

Radny Adam Kucharek – w swojej wypowiedzi nawiązał do wcześniejszych ustaleń poruszanych  

na ostatnim posiedzeniu komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska dot. poprawy jakości 

współpracy rady z członkami zarządu oraz przepływem odpowiedzi i informacji. 

 

Radny Jan Kulas – w swojej wypowiedzi nawiązał do orędzia pokoju, woli pomocy i jednocześnie 

podziękował za przyjęcie tak ważnej w tym okresie Rezolucji.   

 

Starosta – przekazał, że dziś jest święto Żołnierzy Wyklętych a 6 marca w niedzielę jest msza św., złożenie 

kwiatów przy Panteonie Katyńskim oraz odbędzie się Bieg Tropem Wilczym. 

 

Przewodnicząca Rady – przekazała zaproszenia jakie wpłynęły do Biura Rady oraz odczytała informacje 

dot. możliwości udzielania pomocy uchodźcom z Ukrainy. 

Cały przebieg dyskusji dostępny jest w nagraniu z sesji Rady Powiatu Tczewskiego na stronie 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html 

 

17. Zakończenie obrad 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Tczewskiego Barbara Kamińska, w związku ze zrealizowaniem 

porządku obrad, zamknęła obrady XLII Sesji Rady Powiatu Tczewskiego VI kadencji. 

 
Zakończenie sesji godz. 13
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Sporządziła: Zatwierdziła: 
Marta Stalkowska 

Przewodnicząca Rady 

/-/ 

Barbara Kamińska 

 

                     
i
 Zgodnie z art. 21 ust. 12 ustawy z dnia  5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym  (Dz. U. z 2020 r. poz. 920  

oraz z 2021 r. poz. 1038 i 1834) odpowiedzi będą udzielane jedynie na interpelacje i zapytania składane na piśmie  

do przewodniczącego rady. 

https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html
https://bip.powiat.tczew.pl/601-nagrania-z-sesji.html

